
Dagsorden til Bestyrelsesmøde 

Deltagere: Mette Kølbæk Pedersen, Søren Thomas 
Lauritsen, Jonna Flensborg Nielsen, Marie-Louise Lund 

Nowack, Tina Madsen, Brian Nørgaard Albertsen, Lise 
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Referent: Anders 

 

 Emne  Pun
kt 
typ
e1 

Tid og 
ansvarlig 

Indstilling Referat 

1. 1  Velkomst og 
godkendelse af referat 
fra sidst.  

B   Godkendt 

2.  Konstituering B Anders Der skal vælges en formand og en 
næstformand 

Lise blev valgt som formand og Brian valgt til 

næstformand 

Oplæg om drift overenskomst og økonomi på 

næste møde 

3.  Kommende møder 
aftales. Frekvens og 
længde. 
 

  Bestyrelsesmøde fælles med 
skolebestyrelsen 
Forslag til datoer 07.12.22  
06.06.23 
 
Samrådsmøde i august & tilbud om intro til 
økonomi for bestyrelsesformænd 
Samrådsmødet holdes i år torsdag den 25. 

august 2022 kl. 19, hvor der sædvanen tro 
gives et oplæg om budgetmaterialet for 
2023. 

6 møder fra kl. 17-20 

27.10.22 

07.12.22 

09.02.22 

27.04.22 planlæg kommende års møder 

06.06.22 

 
1 O: orientering; D: drøftelse; B: beslutning 



Der planlægges desuden at afholde et møde 
(med frivillig deltagelse) for 
bestyrelsesformænd fra dagtilbud- og 
skolebestyrelser den 18. august med særlig 
fokus på økonomi. Ved mødet gives en lidt 
grundigere introduktion til budgetmaterialet 
end den, der gives den 25. august ved 
Samrådsmødet. 
Høringsmøde for høringsberettigede 

Der afholdes det sædvanlige 
orienteringsmøde for høringsberettigede 
den 25. august 2022 på Lundgårdskolen. 
Deadline for aflevering af høringssvar er den 
7. september kl. 9. 

4.  Nyt fra Huset O Anders 
Knud 
Mette 

Sundhedsstyrelsens kampagne STYR PÅ 
SKÆRMEN.  
Kampagnen bygger på Sundhedsstyrelsens 
anbefalinger vedr. børn og forældres brug af 
digitale medier. Kampagnen sætter meget fokus 
på hvordan skærmen bruges i hjemmet. Og der 
er ved at være noget forskning på området. 
Som bl.a. viser, at det er ret usandsynligt at 
børn lærer noget af det.  
Børnene får mindre oplevelse af nærvær, 
samvær og samhørighed, når vi som voksne har 
en skærm foran os eller giver en til barnet 
https://videnskab.dk/krop-sundhed/forskere-
finder-kobling-mellem-skaermbrug-og-
hjerneforskelle-blandt-boern 
Anbefalingerne lyder på INGEN skærmtid til 
børn, før de er ml. 18-24 mdr. (udover evt. 
video chats, hvor voksne deltager og guider) og 
max. 1 time om dagen for børn ml. 2- 5 år. Og 

 

https://videnskab.dk/krop-sundhed/forskere-finder-kobling-mellem-skaermbrug-og-hjerneforskelle-blandt-boern
https://videnskab.dk/krop-sundhed/forskere-finder-kobling-mellem-skaermbrug-og-hjerneforskelle-blandt-boern
https://videnskab.dk/krop-sundhed/forskere-finder-kobling-mellem-skaermbrug-og-hjerneforskelle-blandt-boern


det gælder alle former for skærme samlet set, 
dvs. både mobiltid, iPad og tv.  
Jordmøderne viser denne video ved 
fødselsforberedelse. - 
https://www.youtube.com/watch?v=bOR7jId8
wYk Ligesom sundhedsplejerskerne udleverer 
materiale i de familier, hvor det vurderes, at der 
er et behov.  
Det drøftes hvordan vi som institution kan tale 
med forældrene om kampagnen. Det vil også 
være en mulighed at få Sundhedsplejen ud til et 
forældremøde.  
Bemærkninger:  
· Digitaldannelse – hvordan lærer man at bruge 
IT, så børnene senere kan navigere i det?  
· Hvad er definitionen på skærmtid – er det når 
man sidder alene eller også når man bruger det 
sammen med andre? F.eks. hvis iPad benyttes 
til at tage billeder.  
· Hvis børnene kun skal have en times skærm tid 
pr. dag – så e der ikke muligt at benytte iPads 
m.v. i institutionen, da børnene får den 
hjemme.  
· I institutionerne bruger man ikke så meget 
mere at hente spil m.v. Og det opleves også at 
forældrene er mere opmærksomme hvordan 
institutionerne bruger de digitale medier.  
· Nogle af de børn, som har brug for ro, er det 
ikke nødvendigvis en iPad de har brug for. Vi 
skal måske være lidt selvkritisk i forhold til det. 
Vi skal altid kunne dokumentere den 
pædagogiske praksis.  
· Der efterlyses kompetencer hos 
medarbejderne til at understøtte brug af de 
digitale medier.  

https://www.youtube.com/watch?v=bOR7jId8wYk
https://www.youtube.com/watch?v=bOR7jId8wYk


· Alle vuggestuegrupper og dagplejer får en 
bogkuffert ud og det kan godt være et 
alternativ til en skærm.  
· Det er vigtige drøftelser i bestyreren, 
personalemøder og forældremøder Punkt til 
næste fagopdelte ledermøde – alternative til 
iPad i  
institutionerne.  
https://www.sst.dk/da/Udgivelser/2022/Anbef
alinger-for-brug-af-skaerm-i-familien 

 

Udvikling af alsidige og 

kvalitetsstærke fysiske 

legemiljøer i børnehaven 

 

I partnerskab med LEGO Fonden 

Infobrev om deltagelse  

Kære dagtilbud 

Vil I udvikle kvalitetsstærke legemiljøer i jeres 

institution? Og er I optagede af børnenes 

perspektiver og hvordan I kan bruge dem til at 

skabe gode fysiske legemiljøer? 

 

Nu har I mulighed for at være med i et nyt og 

spændende udviklingsprojekt, som er sat i gang 

af Dansk Center for Undervisningsmiljø (DCUM) 

og LEGO Fonden. 

 

10 daginstitutioner fra 3 forskellige kommuner er 

netop nu i gang med at designe og udvikle 

kvalitetsstærke legemiljøer med udgangspunkt i 

DCUMs designguide på området. Vi samler 

erfaringer fra de 10 institutioner i ét samlet 

https://www.sst.dk/da/Udgivelser/2022/Anbefalinger-for-brug-af-skaerm-i-familien
https://www.sst.dk/da/Udgivelser/2022/Anbefalinger-for-brug-af-skaerm-i-familien


materiale, som I har mulighed for at afprøve i 

foråret 2023. I materialet finder I både 

inspiration fra andre daginstitutioner og en trin-

for-trin guide til, hvordan I udvælger, undersøger 

og udvikler de fysiske legemiljøer i jeres 

institution i tæt samspil med børnene. 

 

Afprøvningen er en del af et samlet projekt, som 

bidrager til praksisnær viden om, hvordan børn 

og pædagogisk personale sammen skaber gode 

fysiske legemiljøer, der understøtter børnenes leg 

og udvikling. I er derfor både med til at hæve 

kvaliteten af de fysiske legemiljøer i jeres egen 

institution og bidrager samtidig til, at andre 

institutioner kan få glæde af de erfaringer, I gør 

jer undervejs.  

 

Jeres udbytte: 

- Udvikling af et eller flere kvalitetsstærke 

fysiske legemiljøer i jeres institution 

- Viden om og metoder til at designe 

alsidige og kvalitetsstærke legemiljøer til 

børn  

- Opkvalificering af det pædagogiske 

personales kompetencer til at designe, 

bruge og vurdere kvaliteten af et godt 

fysisk legemiljø. 

- Opkvalificering af det pædagogiske 

personales kompetencer i samskabelse 

med børn og anvendelse af børns 

perspektiver.  

 

Jeres bidrag: 

- Afprøver DCUMs materiale til udvikling 

af kvalitetsstærke legemiljøer i foråret 

2023 



- Deltager i et opstarts-og 

afslutningsinterview med DCUM  

- Åbner dørene og lader DCUM observere 

børnenes leg en halv dag i foråret 2023  

- Via jeres deltagelse giver I inspiration til, 

hvordan andre dagtilbud kan arbejde 

med at udvikle kvalitetsstærke fysiske 

legemiljøer i deres institution 

https://dcum.dk/vaerktoejer-og-
inspiration/projekt-alsidige-og-kvalitetsstaerke-
legemiljoeer-i-
dagtilbud#:~:text=Det%20gode%20legemilj%C3
%B8%20kendetegnes%20ved,fundament%20for
%20l%C3%A6ring%20og%20udvikling. 
 

 
Nyt fra Stjernekøkkenet, august 2022 
 
Hverdagen efter dejlig sommerferie har for 
længst indfundet sig i Stjernekøkkenet, - og 
alligevel ikke. 
I august og september er vi privilegerede af  
at have et ekstra menneske i køkkenet, og 
det gør naturligvis en kæmpe forskel på 
hverdagen.  
Frederikke bestod svendeprøve i juni, men 
mangler 2 mdr. af sin praktiktid inden 
uddannelsen er færdig. 1.august startede 
Susanne som ny elev. (hvis vi havde ventet 
med at ansætte til 1. okt., hvor Frederikke 
stopper, havde vi sandsynligvis ikke fået en 
elev. Det er hvad andre køkkener omkring 
os oplever) 
Under alle omstændigheder er vi meget 
glade for Susanne og glæder os til 
samarbejdet med hende de næste par år! 
 

https://dcum.dk/vaerktoejer-og-inspiration/projekt-alsidige-og-kvalitetsstaerke-legemiljoeer-i-dagtilbud#:~:text=Det%20gode%20legemilj%C3%B8%20kendetegnes%20ved,fundament%20for%20l%C3%A6ring%20og%20udvikling
https://dcum.dk/vaerktoejer-og-inspiration/projekt-alsidige-og-kvalitetsstaerke-legemiljoeer-i-dagtilbud#:~:text=Det%20gode%20legemilj%C3%B8%20kendetegnes%20ved,fundament%20for%20l%C3%A6ring%20og%20udvikling
https://dcum.dk/vaerktoejer-og-inspiration/projekt-alsidige-og-kvalitetsstaerke-legemiljoeer-i-dagtilbud#:~:text=Det%20gode%20legemilj%C3%B8%20kendetegnes%20ved,fundament%20for%20l%C3%A6ring%20og%20udvikling
https://dcum.dk/vaerktoejer-og-inspiration/projekt-alsidige-og-kvalitetsstaerke-legemiljoeer-i-dagtilbud#:~:text=Det%20gode%20legemilj%C3%B8%20kendetegnes%20ved,fundament%20for%20l%C3%A6ring%20og%20udvikling
https://dcum.dk/vaerktoejer-og-inspiration/projekt-alsidige-og-kvalitetsstaerke-legemiljoeer-i-dagtilbud#:~:text=Det%20gode%20legemilj%C3%B8%20kendetegnes%20ved,fundament%20for%20l%C3%A6ring%20og%20udvikling
https://dcum.dk/vaerktoejer-og-inspiration/projekt-alsidige-og-kvalitetsstaerke-legemiljoeer-i-dagtilbud#:~:text=Det%20gode%20legemilj%C3%B8%20kendetegnes%20ved,fundament%20for%20l%C3%A6ring%20og%20udvikling


Udfordringerne med at implementere 
Kanpla madbestillingssystemet er endnu 
ikke slut, men vi er i løbende dialog med 
udbyderen. 
 
Vi mærker, som alle, prisstigninger på 
indkøb til Stjernekøkkenet. Vi har, i 
samarbejde med Gitte, lavet estimater på 
prisstigninger siden 1.kvt 2019. 
Beregningerne er sendt til Herning 
Kommune. 
Ift økonomi forbereder vi en dialog m 
Tjørring Skole / SFO, om en prissætning af 
den service vi yder dem hen over året. 
 
Vi har haft Kathrine Olldag, MF for Radikale 
Venstre, i praktik i mandags, d.29.aug. 
Kathrine ønskede sig indblik i, hvordan 
madordning i dagtilbud og eksempel på 
skolemad kan se ud og løses i praksis. Det 
er en løbende debat på den politiske 
dagsorden, om der, med fordele, kan 
etableres madordninger i både dagtilbud og 
skole i hele landet. 
(Vi var blevet anbefalet som et 
”mønstereksempel”, og den titel tager vi da 
gerne på os☺ 
 
August 2022 
Mette. 
 
Vuggestue 
Hanne og Anne-Marie har opsagt deres 
stillinger pr. 1.9. Miriam vi har brugt som vikar 
for Tina har sagt ja til den ene stilling frem til 
31.12.22 og så har vi ansat Nadia nyuddannet 
pædagog.  



Der er brugt penge på en markise ved 
Solstrålerne. 
Der arbejdes med at optimerer samarbejde og 
struktur i forhold til at bruge vores ressourcer 
bedst muligt. 
 
Den 14. Sept. Afholder BUPL et kursus med 
temaet Leg og rytmik i daginstitutionen. 
Vi ønsker at sende pædagogerne i vuggestuen 
afsted på dette kursus, og give dem en fælles 
pædagogisk opkvalificering, der gerne skal blive 
til glæde for børnene.  
I den forbindelse håber at vi har bestyrelsens 
opbakning til at spørge forældrene, om de har 
mulighed for at give deres barn fri den dag eller 
kan give dem en kortere dag.  
 
Børnehave 
Josefine ny pædagog for Anne-Mette er startet 
på Mælkevejen. Perle, Tobias er stoppet som 
medhjælpere. I stedet har vi ansat Helene og 
Thomas. 
Kasper starter 1/9 på merituddannelsen for 
pædagoger. Det 1. år fuldtidsstudie og de næste 
2 år vil uddannelsen være 2 dage på skole og 3 
dage på arbejde. Christina vil i den periode 
erstatte Kasper 
Alexander er kommet til skade med sit knæ. Vi 
afventer melding fra lægen. 
Majbritt og Jonna er i gang med 
sprogvejlederuddannelsen. 
 

 



5.  Budget til vores køkken O Anders Hej Bibi 
Blot lige for at følge op på vores snak om man 
har øje for, at det er blevet dyrere at lave mad. 
Jeg tænker på om det buget vi får til maden og 
på forældrebetalingen. Vi har kun et sted at 
finde pengene. 

 

1. budget til madlavning i 

daginstitutioner  

Punkttype: Drøftelses- og 

beslutningspunkt  

Deltagere i punktets behandling: Bibi S. 

Olesen 

Sagsfremstilling:  

Grundet prisstigninger på fødevarer, er 

det blevet dyrere for daginstitutionerne at 

lave mad til børnene.  

Det nuværende budget der består af 

forældrebetaling, rækker ikke. 

Institutionerne er derfor nødsaget til at 

tage penge fra andre poster, for at kunne 

dække det øgede madbudget og ønsker 

derfor at øge forældrebetalingen. En 

sådan ændring skal varsles tre måneder i 

forvejen. Bliver der tale om en ændring i 

forældrebetalingen skal denne godkendes 

i BFU.  

Beløbet er ikke diskuteret eller ønsket. 

Antages at handle om ca. 20-25 kr.  

Ang. tidsperspektiv vil det være fint med 

1.1.23, hvor der kommer nye takster.  

Bilag:  

 

Indstilling  

Vi er i den forbindelse blev bedt om at lave et 
estimat over prisstigningerne. 
Vi har sammenlignet priserne i 2019 med 2022 og 
ser en stigning med 40,52% 
 
I forhold til mellemmåltidet kunne det også være 
relevant at se på forældrebetalingen.  
Sættes på som punkt på næste møde. 
Vi er dog lige pt der hvor vi skal sikre at dem der vil 
være med, får betalt.  
Der har været udfordringer i Kanplas system, 
samtidig er der nogle forældre vi ikke hører fra ved 
henvendelser. 
Vi har haft møder og dialoger med Kanpla. 
Forhåbentlig kører det snart? Ellers må vi gøre 
noget andet med mellemmåltidet. 

 



Der ønskes stillingtagen til, om 

institutionerne må øge 

forældrebetalingen. 

Beslutning (referat) 

Det skal på Børne- og Familieudvalget 

som orientering. Forældre betaler 1 til 1, 

hvad det koster. Det skal varsles til 

forældre. Fra d. 1. januar 2023. Det skal 

køre kun på prisstigningerne af råvarerne.  

Jytte G. Jensen orienteres.  

 

 

6.  Budget 2023 – 
Høringssvar  

B Anders Kære dagtilbud- og skoleledere 
 
Det er aftalt med Forretningsudvalget for 
Samrådet, at vi skulle afprøve at lave en lille 
film, som kan bruges i forbindelse med 
behandling af budgetpunktet i bestyrelsen.  
 
Det er naturligvis ikke alle, der kan være med til 
at teste af, om det dur til noget, men vi håber, 
der et par bestyrelser, der endnu ikke har holdt 
møder ift. eventuel afgivelse af høringssvar og 
som har mod på at teste formatet af.  
 
Filmen varer ca. 8 ½ minut og afspejler det 
oplæg, der blev givet på Samrådsmødet.  
 
Vi vedlægger ligeledes en opsamling fra 
drøftelserne vedr. Rekruttering og fastholdelse 
samt PPT fra Samrådsmødet. 
 
I bedes sende videre til jeres formand og 
næstformand.  
 

Vi drøftede, at det vi umiddelbart kunne give 

som høringssvar er, at man på dagtilbud skal 

leve op til loven om minimumsnormeringer, og 

derfor ikke kan finde penge her. 



https://dreambroker.com/channel/8xjgrarz/b9l
ntzc9 

 

7.  Aula som 
kommunikationsplatform. 
Hvordan gør vi bedst? 

 

D Anders Vi vil gerne samarbejde med jer i forhold til 
at få det bedste ud af AULA?  

Vi talte ind hvor meget tid personalet bruger 

der på AULA, der går fra børnene? 

Der bruges en 5- 10 min om dagen. 

Information på AULA kontra det at skal snakke 

med alle forældre. Her er tidsforbruget noget 

mindre på Aula. Men vigtigt at have for øje at 

det ikke er et enten eller, men noget som må 

supplere hinanden. 

 

Der skal være fokus på at få kommunikeret og 

dokumenteret dagligdagen og ikke kun ture og 

arrangementer. 

 

• Need to know skal ligge i kalender  

• Nice to know kan skrives som besked 

 

-Kalender skal bruges til de aktiviteter forældre 

skal vide løber af staben. 

-Dagbøger skal ligge under overblik. Der skal 

sættes slutdato en uge frem. 

-Nyt billedalbum hver måned 

 

Vi prøver ovenstående og evaluere på næste 

møde 

https://dreambroker.com/channel/8xjgrarz/b9lntzc9
https://dreambroker.com/channel/8xjgrarz/b9lntzc9


8.  Forældrekendskab: 
Forældreforening = 
Bestyrelsen - indsamling 
til koloni 

 

B Anders  Bestyrelsen overtager forældreforeningens 

opgave i forhold til at generere økonomi til 

koloni. 

Tour de Stjernen 

Legepladsdag 

Forældrekendskab mm. 

 

Datoer aftales på næste møde. 

9.  Økonomi O Anders  Energiudgifter stiger og kommer til at 

overskride budgettet en del. Vi har fået at vide 

at vi skal regne underskuddet ind i vores 

budget. Går vi i minus tager man stilling til 

merforbruget senere. 

10.  EVT.   Morgenmad. 
Vi er udfordret af at der mange børn til 
morgenmaden. I vuggestuen kræver det 

mange ressourcer. Hvordan arbejder vi ind i 
det? 
 
Brug af uderummet i vuggestuen. Er det alle 
børn, der kommer ud?  
 
Pædagogiske dage 
 
 

Årshjul på næste møde 

Kunne det være en mulighed at forældrene selv 

har maden med? 

Kan der laves et skriv til forældrene, der 

præciserer formålet med morgenmåltidet. 

Punkt på næste møde. 

 

Det tages på næste personalemøde i 

vuggestuen. 

Kunne bestyrelsen deltage på pædagogiske 

dage i huset. 

 

 
Godkendt af: 
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Tina Madsen (Forældrerepræsentant)    Jonna Flensborg Nielsen (Personale repræsentant) 

 
 
 
 
Marie. Louise Lund Nowack (Forældrerepræsentant)   Brian Nørgaard Albertsen (Forældrerepræsentant) 
 
 
 
 

Lise Pugdahl-Vilhelmsen (Forældrerepræsentant) 


